
2. ročník Májového závodu 
 

Tak tentokrát jsme se do toho pustili opravdu s vervou! 
Do Májového závodu nastoupilo 19 závodníků! No čtete dobře.  
To tu ještě nebylo! 
 

 
 
Nastoupili ti, kteří si chtěli vyzkoušet zkoušky KJ Brno nanečisto, ale i zkušení 
závodníci.  
Byly vyhlášeny dvě kategorie – ZOP+doplněk a ZPU1+doplněk, aby každý měl 
svou šanci uspět.  
A nebo si alespoň ověřit, že je jeho pejsek v „běžném provozu“ ovladatelný, 
zvládá základní cviky poslušnosti a vůbec, že psovod a pes se umí domluvit. To 
vlastně dokázali úplně všichni! 
Všichni si zkusili fungovat bez pamlsků a v napjaté atmosféře. 
Na zkouškách to bude vlastně podobné. Ani pamlsky, ani korekce vodítkem a 
ještě k tomu „srdce v kalhotách“. Tak přesně takhle to bývá a pejsek, který to 
nikdy nezažije najednou přestává fungovat. Mnoho lidí se diví, že v tréninku pes 
šlape náramně, ale když se jede „naostro“ najednou svého chlupáče nepoznává. 
Jakpak taky ne! Chlupáč také svého vůdce v tomto rozpoložení vidí prvně. :-) 
Proto je více než vhodné si nějaký závod před zkouškou vyzkoušet, ať už to 
dopadne jakkoli. A musím říct, že většina závodníků by zkouškový limit splnila. 
Nemálo jich bylo, kteří by dostali známku výborně a velmi dobře. Těm, kterým se 
to nepovedlo zrovna podle jejich představ, alespoň rozhodčí vysvětlil, kde je tlačí 
bota a na čem musí do příštího týdne zapracovat, pokud chtějí u zkoušky uspět. 
Disciplíny vycházely ze zkušebních řádů KJ Brno. 
Takže bylo k vidění: 
 
Hlášení ( zkouška neútočnosti psa) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Chůze u nohy s očním kontaktem 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Polohy u psovoda 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Polohy u psovoda ve skupině 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



Dlouhodobé odložení 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Dlouhodobé odložení ve skupině 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



Ale i: 
 
Skok vysoký 
 

 
 
Štěkání na povel 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Pochvalu po správně provedených 
cvicích 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
I velkou skupinovou radost na závěr   
 

 
 
 
 
 



 
Mám radost, že u nás cvičí i „exoti“, tzn. plemena nezcela pracovních psů, se 
kterými většinou majitelé nedělají nic víc, než chodí na procházky. Přesto si 
myslím, že správně vychovat a pokud možno i vycvičit takového psa je velmi 
důležité. 
 
 
 Např. Niky: 
 

Když k nám přišel, byl to typický představitel svého plemene 
Pražský krysařík. Nezapřel zcela specifickou povahu 
některých těchto jedinců - trochu hysterický hyperaktivní 
projev, navzdory své velikosti napadal všechny a všechno, 
chvilinku nevydržel v klidu. Po několika měsících jsem se 
s ním setkala právě na májovém závodě a nestačila jsem se 
divit! Klidný vyrovnaný pes, galantní k fenečkám, přátelský ke 
všem psíkům. Ten tam byl hysterický štěkot, vyjíždění na psy 
a schovávání se za nohy pánka. Niky mě překvapil svým 
projevem i poslušností. S pánkem nacvičili i bezvadný oční 
kontakt a v podstatě všechny cviky poslušnosti. Na umístění 

to tentokrát sice nestačilo, ale – klobouk dolů.  
 
 
Počasí nám víc než přálo, nálada byla bezvadná a tak jsme si ten „psí den“ 
parádně užili. 
 
A tady máme výsledky: 
1) kategorie 
ZOP+doplněk 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



2) kategorie ZPU1+doplněk 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Absolutní vítěz závodu: 
 

 
 



 
 
Jsem hrozně pyšná na rozmanité startovní pole a na všechny psovody, kteří se 
svým psům věnují a že jejich úsilí přináší takové výsledky. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Všem lidem, kteří se svým pejskům věnují, poskytují jim poučení i zábavu, fandím, 
protože není nic horšího pro psa než nečinnost a to, že je svým pánkem zcela 
nepochopen a tím i obviňován ze zlých úmyslů. Pes se narodil proto, aby svým 
lidem ve všem vyšel vstříc a vyhověl. Bohužel ale neumí mluvit a tak je pro 
některé lidi složité sdělit pejskovi co po něm chtějí, co je dobré a co špatné. 
Bohužel tahle „složitost“ může právě pejska stát celoživotní vězení ( v kotci nebo 
na řetězu) a nebo i život. Je pro mne nepřijatelné, když za chyby lidí platí zvířata a 
právě psi. Jako majitelka potencionálně nebezpečného psa vím o čem mluvím a 
vím, že některým lidem pes do ruky nepatří.  
Naproti tomu oceňuji všechny, kteří dar kynologie od boha sice nemají, ale přesto 
se poctivě snaží, aby jejich psík byl pro ně i své okolí bezpečný a příjemný 
společník a kamarád. O těch, který dar kynologie mají ani nemluvím, protože pro 
ně je jednoduché psovi nastavit určité mantinely chování a pak je soužití se psem 
jenom samá radost. 
Užívejte proto radosti se svým chlupáčem ve zdraví ještě hodně dlouhou dobu. 
 
 
       Vanda Doudová+Bredy Gatang 


